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Sak 7/08      Protokoll fra UR-møtet februar 2008  
 
Arkivsak: 200800312 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 11.03.08 7/08  
 
PROTOKOLL FRA UR-MØTET FEBRUAR 2008  
 

Protokoll 1/08 
 

 
Møte: Ungdomsrådet  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: tirsdag 12. februar 2008 kl. 17.00     
Sekretariat: 23 47 53 38  
 

 
Møteleder: Ina Rosenberg Stavrum  
   
Tilstede: Filip Winther Hartvigsen 

Ea Augusta Lykke Syse 
Silje Rubin 
Runa Fjellanger  Kvisle 
Ida Glosimot 

 

   
Forfall: Tarald Moe Bjølseth 

Camilla M. Falch 
Øyvind Søraas Skorge 

 

   
Som vara møtte: Jørgen Larsen  
   
I tillegg møtte:   
   
Møtesekretær: KarinSwanstrøm  
 
Åpen halvtime 
Godkjenning av innkalling og sakskart 
Eventuelt 
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Sak 1 /08    Protokoll fra UR-møte desember 2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
 
Vedtak:  
Tatt til orientering 
 

 Sak 2 /08    Muligheter for å styrke rådenes innfl ytelse 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget ber administrasjonen om å starte en prosess for å utrede hvilke muligheter 
bydelen har for å styrke rådenes innflytelse i saker som spesielt gjelder sine områder, samt 
forvaltning av rådenes midler. 
 
Endelig forslag legges frem for behandling i bydelsutvalgets møte i april. 
 
Behandling:  
Ungdomsrådet føler at de blir hørt i saker som angår barn og unge . Ungdomsrådet bruker Åpen 
halvtime før BU-møtet. Medbestemmelse og påvirkningsmuligheter i samfunnsdebatten vil 
ungdomsrådet ta opp som et tema i Kafédialogen rådet skal arrangere 10.april 2008.  
 
Vedtak:   
Tatt til orientering. 
 
 

 Sak 3 /08    Forslag til retningslinjer for barne-  og 
ungdomsrepresentantene i bydelene 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget følgende forslag til Plan- og bygningsetatens forslag til Retningslinjer for 
barne- og ungdomsrepresentantene i bydelene : 
 

1. Bydelsutvalget tror at mange bydeler vil ha problemer med å finne egnede 
representanter og samtidig kunne avsette de tilstrekkelige ressurser til at dette viktige 
arbeidet blir ivaretatt på en god måte. Bydelsutvalget vil derfor foreslå at 
barnerepresentantens arbeid bekostes av sentrale, øremerkede midler, som skal dekke 
både løpende arbeid og deltakelse i nødvendige opplærings- og nettverkssamlinger i 
regi av Plan- og bygningsetaten og Miljøverndepartementet. 

 
2. Bydelsutvalget mener det kan være positivt med en løsning hvor en barnerepresentant 

representerer flere bydeler, for eksempel 3 bydeler, Vervet vil dermed kunne utgjøre en 
vesentlig del av barnerepresentantens stillingsinnhold, noe som vil kunne gi 
representanten mulighet for kompetansebygging og god erfaring. Bydelsutvalget mener 
en delt stilling mellom flere bydeler også kan være positivt for stillingens integritet; 
som politisk og administrativt fristilt representant.   

 
3. Det foreslås i de nye retningslinjene at barnerepresentanten har møteplikt i bydelens 

utvalg når aktuelle plansaker blir behandlet og i det faste utvalg for plansaker i Oslo 



 2

kommune, byutviklingskomiteen, i saker som omfatter bydelen. Bydelsutvalget  mener 
at møteplikt er svært ambisiøst med tanke på de begrensede muligheter de fleste 
representantene i dag har for å utføre sin funksjon. Bydelsutvalget ser at dette er det 
ideelle, men mener at møteplikt vil medføre en betydelig økning i vervets innhold. 
Dersom vervet helt eller delvis kan bekostes av øremerkede sentrale midler, mener 
bydelsutvalget at dette er det ideelle. Dersom bydelene ikke kan tilføres sentrale midler 
til å bekoste vervet, bør teksten endres til møterett.  

 
Behandling:   
Ungdomsrådet ser at det er en viktig stilling. Det er mye utbygging i Oslo og det er viktig at en 
voksen i en uavhengig/nøytral stilling taler barn og unges sak. Rådet støtter at det blir opprettet 
en stilling gjerne i samarbeid med 3 andre bydeler . 
 
Vedtak:  
Tatt til orientering 
 

Sak 4 /08    Status vedrørende ny opparbeidelse av Bislettgata. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget tar status vedrørende ny opparbeidelse av Bislettgata til orientering. 
 

2. Bydelsutvalget ønsker fortgang i arbeidet med å få etablert en flerbrukshall i bydelen, 
og  
og ber om at Kultur- og idrettsetaten, som ansvarlig for bygging og forvaltning av 
idrettsanlegg i Oslo, utreder den regulerte flerbrukshallen under Maratonporten ved 
Bislett samt andre muligheter for plassering av flerbrukshall i bydelen. Bydelsutvalget 
ber om å bli orientert om fremdriften i saken.  

 
Behandling:   
Ungdomsrådet poengterer nok en gang og etterlyser en opparbeiding  og tilrettelegging av Lille 
Bislett. Opprettelsen av en flerbrukshall er viktig. Bydel St. Hanshaugen er den ene bydelen i 
Oslo som mangler et slikt tilbud som en flerbrukshall representerer. Ungdomsrådet ønsker en 
fortgang i arbeidet. 
 
Vedtak:  
Tatt til orientering. 
 
 

 Sak 5 /08    Strategisk plan - rapportering 3. ter tial 2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak vedrørende rapportering for strategisk plan 3. tertial 2007 til orientering. 
 
Vedtak:  
Tatt til orientering 
 

Sak 6 /08    Orientering om parkundersøkelsen 2007l  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
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Bydelsutvalget tar resultatene fra parkundersøkelsen til orientering. 
 
Vedtak:  
Tatt til orientering 
 
 
Ungdomsrådet egne saker 

• Ungdomsrådet fremskyndet møtet en uke på grunn av vinterferien i uke 8. 
• Ungdommens kulturmønstring (UKM) gikk av stabelen 9.febr. Det ble en 

kjempesuksess! 
• Ungdomsrådet noterte seg alle møtedatoene for UR-møter og BU-møter. 
• Kafédialogen arrangeres 10.april. Vestre Aker menighetshus er leid. Hele 

Ungdomsrådet vil være med i en arbeidsgruppe som skal forberede Kafédialogen. 
Arbeidsmøtet blir i samarbeid med Idébanken, konsulent for Folkehelsa i bydelen og 
SaLTo-koordinator/sekretær i Ungdomsrådet. Arbeidsgruppa møtes i uke 10. 
Arbeidsgruppas oppgaver blir å diskutere seg frem til 10 ulike temaer som blir 
utgangspunkt for idémyldringen og diskusjonene på selve Kafédialogen. Sekretær 
informerer skolene. 

• Jørgen Larsen, vara i Ungdomsrådet, representerer vårt Ungdomsrådet i Sentralt 
ungdomsråd (SUR). Møtene i SUR er samme dag som Ungdomsrådet. Jørgen refererer 
pr. e-post til Ina, leder av Ungdomsrådet. 

• Nytt navn på familiesenteret som oppvekstseksjonen jobber med. Forslag fra 
Ungdomsrådet: 
FUS – Familie- og ungdomssenter  
FIS  -  Familieinformasjonssenter                                                                                     
FISH – Familie informasjonssenter på ”haugen”. 

• Graffitivegg. Ungdomsrådet diskuterte forskjellen mellom graffiti som en kunstform og 
tagging som flere opplever som tilgrising av vegger, t-baner etc.. Graffitiveggen på 
Hausmania er byens eneste lovlige graffitivegg. Den får stå i fred for tagging. 
Graffitiveggen på Hammersborg fritidsklubb førte til mer tagging på bygningen rundt. 
Forslag til graffitivegg var t-baneunderganger. I bydelen kunne Ungdomsrådet tenke 
seg å lage graffitivegger i fotgjengerunderganger for eksempel undergang ved Sophus 
Bugges plass.     

• Ungdomshjørnet i Lokalavisen. Ungdomsrådet tar opp igjen neste møte. UKM blir 
omtalt i denne utgaven. 

• Eventuelt.  Elever nektes adgang til foretninger som ligger i nærheten av skolene. Er 
dette lov? Ungdomsrådet oppfatter det som diskriminerende. Rådet er oppmerksom på 
at årsaken er mye nasking men mener at det er galt å stenge ute alle ungdommer. Det er 
ikke alle ungdommer som stjeler. Jørgen tar dette opp som en sak i SUR.  

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
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Sak 8/08      Utredning av muligheter for å stryke rådenes innflytelse  
 
Arkivsak: 200800185 
Arkivkode: 026.0 
Saksbehandler: Runa Sørlie Rekstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 11.03.08 12/08  
Råd for funksjonshemmede 11.03.08 12/08  
Ungdomsrådet 11.03.08 8/08  
 
 
UTREDNING AV MULIGHETER FOR Å STRYKE RÅDENES INNFLY TELSE  
 
 
Saksframstilling: 
Det vises til sak 14/08 i bydelsutvalget, også behandlet i ungdomsrådet, eldrerådet og råd for 
funksjonshemmede i februar. Følgende vedtak ble fattet: 
 
”Bydelsutvalget ber administrasjonen om å starte en prosess for å utrede hvilke muligheter 
bydelen har for å styrke rådenes innflytelse i saker som spesielt gjelder sine områder, samt 
forvaltning av rådenes midler. 
 
Endelig forslag legges frem for behandling i bydelsutvalgets møte i april.” 
 
Rådene har allerede startet arbeidet, ved å komme med innspill i behandlingen av saken i februar. Disse 
innspillene er gjengitt nedenfor. Bydelsutvalget ønsker at rådene gis mulighet for supplerende innspill, 
og disse vil bli samlet og lagt inn i den endelige saken som skal behandles i bydelsutvalget i april. 
 
Følgende innspill har kommet inn i løpet behandlingen i februar: 
Eldrerådet 
Eldrerådet mener at de tre rådene bør holde et felles møte med tema om å utveksle erfaringer 
vedrørende innflytelse på sine respektive områder. Det foreslås å holde et forberedende møte 
med lederne i de tre rådene for så å avholde et møte med alle rådsmedlemmene. Eldrerådet 
synes også det kan være en god ide å ta en prat med et par av de andre eldrerådene i  
nabobydelene (for eksempel Frogner, Sagene eller Nordre Aker). 
 
Råd for funksjonshemmede 
Råd for funksjonshemmede er enig i forslagene men ønsker opplæring i saksgang og muligheter i å 
påvirke. Rådet vil også arbeide med brosjyre for rådet og andre kanaler for å nå ut til bydelens 
befolkning. Råd for funksjonshemmede vil blant annet at brosjyren skal være tilgjengelig på nettet. 
 
Ungdomsrådet 
Ungdomsrådet føler at de blir hørt i saker som angår barn og unge. Ungdomsrådet bruker Åpen 
halvtime før BU-møtet. Medbestemmelse og påvirkningsmuligheter i samfunnsdebatten vil 
ungdomsrådet ta opp som et tema i Kafédialogen rådet skal arrangere 10.april 2008.  
 
Helse- og sosialkomiteen 
Rådene bør ha mulighet for å få innflytelse tidlig i prosessen for en sak. Bydelsutvalget ber om at rådene 
tilskrives for å få konkrete forslag om hvilke områder de ønsker større innflytelse på. Bydelsutvalget ber 
administrasjonen fremme forslag til delegasjoner bydelsutvalget kan gi rådene innenfor Oslo kommunes 
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regelverk for delegasjoner. Bydelsutvalget ber også administrasjonen innhente høringsuttalelser fra 
rådene i saker som gjelder dem før saker fremmes for bydelsutvalget og komiteene. Bydelsutvalget vil 
også utvide ordningen med fremtidsverksted. 
I forbindelse med behandlingen av Bydel St. Hanshaugens budsjett for 2008, ble rådene styrket 
med NOK 20.000 ekstra pr. år. Bydelsutvalget presiseres at rådene står fritt til å disponere disse 
midlene innefor sitt virkeområdet. 
 
På bakgrunn av de innkomne innspillene bes rådene om å utarbeide mest mulig konkrete tiltak 
til hvordan rådenes innflytelse kan styrkes. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Eldrerådet, Ungdomsrådet og Råd for funksjonshemmede vurderer de innkomne innspill og 
beskriver konkrete tiltak som kan bidra til å styrke rådenes innflytelse.  
 
Alle innspill vil bli samlet i en sak som behandles av bydelsutvalget i april. 
 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
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Sak 9/08      Årsrapportering 2007 - handlingsplan for psykisk 
helsearbeid 2004-2008  

 
Arkivsak: 200601933 
Arkivkode: 124.0 
Saksbehandler: Hilde Lund 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 11.03.08 23/08  
Råd for funksjonshemmede 11.03.08 13/08  
Ungdomsrådet 11.03.08 9/08  
Eldrerådet 11.03.08 10/08  
Oppvekst- og kulturkomiteen 12.03.08 17/08  
Bydelsutvalget 26.03.08 38/08  
 
 
ÅRSRAPPORTERING 2007 - HANDLINGSPLAN FOR PSYKISK HE LSEARBEID 
2004-2008  
 
Vedlagt oversendes årsrapportering 2007 psykisk helsearbeid  – Handlingsplan for psykisk helsearbeid 
2004-2008 til orientering.   
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak:  
Bydelsutvalget tar årsrapportering 2007 psykisk helsearbeid – Handlingsplan for psykisk helsearbeid 
2004-2008 til orientering.   
 
 
 
Tone Frønes  
bydelsdirektør  
 
 
Vedlegg: 1 
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Sak 10/08    Graffitivegg i Bydel St. Hanshaugen  
 
Arkivsak: 200800461 
Arkivkode: 329 
Saksbehandler: Børge Njå 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 11.03.08 10/08  
Oppvekst- og kulturkomiteen 12.03.08 15/08  
Bydelsutvalget 26.03.08 35/08  
 
GRAFFITIVEGG I BYDEL ST. HANSHAUGEN  
 
Sammendrag: 
 
Bydelen ønsker å kartlegge behovet for å opprette en graffitivegg i Bydel St.Hanshaugen, og 
hvilke positive og negative konsekvenser en etablering kan medføre. 
 
Saksframstilling: 
 
Før en eventuell opprettelse av en graffitivegg ser bydelen det som viktig at man innhenter 
informasjon fra ungdommen i bydelen. Informasjon som kan fortelle noe om hvilke holdninger 
og synspunkter bydelens barn og unge har til graffitivegger generelt, ønsker om opprettelse av 
en graffitivegg, samt plasseringen av en eventuell vegg i bydelen. 
 
Dette kan best oppnås ved at det rettes en henvendelse til eleverådene og ledelse ved 
ungdomsskolene Marienlyst og Ila, klubbstyrene og ledelsen ved Marienlyst fritidsklubb og 
aktivitetspark og Hammerborg fritidsklubb og Ungdomsrådet. 
 
Det er viktig å ta med erfaringer fra andre steder i byen, samt erfaringene fra tidligere 
graffitivegger i bydelen. Bydelen vil henvende seg til politiet for å ta deres vurdering inn i 
saken. Undersøkelser om konsekvenser etablering av graffitivegger får for nærmiljøet vil også 
være et viktig moment i saken. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

- Bydelsutvalget ber bydelen om å kartlegge behovet for en graffitivegg, og hvilke 
positive og negative konsekvenser en etablering kan medføre. 

- Bydelsutvalget ber bydelen se på en mulig plassering av en slik vegg i bydelen.  
 
  
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
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Sak 11/08    Trygg by - Oslo sentrum og Bydel St.Ha nshaugen  
 
Arkivsak: 200800485 
Arkivkode: 00 
Saksbehandler: Reidar Christensen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Helse- og sosialkomiteen 11.03.08 21/08  
Råd for funksjonshemmede 11.03.08 11/08  
Ungdomsrådet 11.03.08 11/08  
Eldrerådet 11.03.08 9/08  
Oppvekst- og kulturkomiteen 12.03.08 16/08  
Bydelsutvalget 26.03.08 34/08  
 
 
TRYGG BY - OSLO SENTRUM OG BYDEL ST.HANSHAUGEN  
 
Saksfremstilling: 
 
1. Trygg by - Oslo sentrum 
 
Oslo politidistrikt og Oslo kommune ved Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester  
initierte i 2005 prosjektet ”Trygghet for alle i Skippergata og nærliggende områder”. Prosjektet 
har vært et samarbeid mellom politiet og de private og kommunale instanser som har et særlig 
ansvar for å løse utfordringene i sentrumsområdene. Den endelige rapporten fra prosjektet ble, 
sammen med VSTs rapport ”Trygg by – et tryggere sentrum” presentert i september 2007.   
 
”Trygg by – et tryggere sentrum” beskriver bydelens ansvar for å løse de særlige utfordringene 
i Oslo sentrum, og organisering av sentrumssamarbeidet med utgangspunkt i en 
koordineringsgruppe.  
 
Rapporten”Trygghet for alle i Skippergata og nærliggende områder” konkluderer med at 
sentrumssamarbeidet må bidra til at innsatsen overfor de marginaliserte sentrumsmiljøene  
styrkes. Oslo har likhetstrekk med andre europeiske storbyer, og tiltrekker seg mennesker i 
vanskelige livssituasjoner som søker seg til destruktive miljøer i Oslo sentrum. 
 
Målgrupper for sentrumssamarbeidet  
 
I rapporten defineres følgende målgrupper for sentrumssamarbeidet:     
 
Barn og unge  

• Ungdom med tydelig rusbruk 
• Minoritetsungdom i randsonen av det åpne rusmiljøet 
• Barn under barnevernet som har rømt fra institusjon 

 
Voksne: 

• Rusavhengige med synlig hjelpebehov 
• Hjemløse personer 
• Psykisk syke personer som er en del av eller i randsonen av det åpne rusmiljøet 
• Prostituerte 
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• Tiggere 
 
Målsetting for sentrumssamarbeidet 
 
Sentrumssamarbeidet har følgende målsettinger for virksomheten i Oslo sentrum:  
 

• Redusere omfanget av destruktive aktiviteter i Oslo sentrum.  
• Samordne og koordinere virksomheten slik at ressursene brukes mest mulig 

hensiktsmessig. 
• Virksomheten i Oslo sentrum skal i størst mulig grad drives ut fra prinsippet om et 

desentralisert tjenesteapparat, der bydelene eller ansvarlig hjemkommune skal ta det 
lovpålagte ansvaret de har overfor sine innbyggere.  

• Det skal til enhver tid foreligge oversikt over omfang, endring og sammensetning av 
marginaliserte miljøer og grupper i Oslo sentrum   

 
Organisering av sentrumssamarbeidet 
   
Kommunaldirektøren i Byrådsavdelingen for velferd og sosiale tjenester har i ”Trygg by - et 
tryggere sentrum” besluttet å organisere sentrumssamarbeidet i en koordineringsgruppe. 
Koordineringsgruppen er sammensatt av lederne for Sentrum politistasjon, Grønland 
politistasjon, Barne- og familieetaten, Rusmiddeletaten og bydelene Gamle Oslo, Grünerløkka 
og St.Hanshaugen. Koordineringsgruppen rapporterer til Politirådet via VST 
 
Med utgangspunkt i Bydel St.Hanshaugens juridiske ansvar i henhold til Lov om sosiale 
tjenester, Lov om barneverntjenester og Lov om kommunale helsetjenester for personer som 
oppholder seg i Oslo sentrum, er bydelsdirektør i Bydel St.Hanshaugen  satt til å lede 
Koordineringsgruppen. 
 
Koordineringsgruppen er pålagt følgende oppgaver innenfor det geografiske området Oslo 
sentrum:  
 

• Koordinere de lovpålagte oppgaver og øvrige funksjoner som er lagt til 
Rusmiddeletaten, Barne- og familieetaten, politiet, Bydel Gamle Oslo, Bydel 
Grünerløkka og Bydel St.Hanshaugen (Sentrum) der disse berøres.  

• Påse at de samlede ressurser brukes så effektivt som mulig. 
• Ta initiativ overfor kommuner som ikke følger opp sitt ansvar for enkeltpersoner. 
• Ha oversikt over negative konsentrasjoner av hjelpetrengende over 18 år i Oslo 

sentrum. 
• Ha oversikt over negative forhold rundt barn og unge under 18 år som oppholder seg i 

Oslo sentrum. 
• Ha oversikt over hvilke tiltak som er igangsatt innenfor Koordineringsgruppens 

råderett. 
• Foreslå eventuelle andre tiltak som krever innsats utover Koordineringsgruppens 

råderett. 
• Ha månedlig oversikt over antall hjemsendelser til bydeler i Oslo og andre kommuner. 

 
Arbeidsgrupper  

 
For at Koordineringsgruppen skal kunne ivareta de oppgaver den er pålagt, og sikre at målene 
for sentrumssamarbeidet nås, er arbeidet organisert i en arbeidsgruppe for barn og unge, og  en 
for voksne. Arbeidsgruppene utfører sin virksomhet på oppdrag fra Koordineringsgruppen og 
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er sammensatt av utpekte ledere for de avdelinger som innehar det juridiske ansvaret og utfører 
lovpålagte oppgaver i Oslo sentrum.  
Arbeidsgruppen for barn og unge erstatter eksisterende arbeidsgruppe for SaLTo Oslo sentrum. 
SaLTo er et forpliktende kriminalitetsforebyggende samarbeid mellom Oslo politidistrikt og 
Oslo kommune. Målgruppen er barn og unge i alderen 12 – 23 år. Bydel St.Hanshaugen har to 
SaLTo koordinatorer, en lokal koordinator med ansvar for bydelen og en koordinator med 
ansvar for Oslo sentrum. SaLTo er underlagt Byrådsavdelingen for barn og utdanning, og vil 
fra og med 01.03.2008 overføres til Byrådsavdelingen for velferd og sosiale tjenester.  
 

Pågående og planlagte samarbeidsprosjekter/tiltak mellom aktører i Oslo sentrum 
 
Det eksisterer pr i dag en rekke samarbeidsprosjekter og tiltak rettet mot målgruppene i Oslo 
sentrum. Disse tar utgangspunkt i en desentralisert modell, der målsettingen er at flest mulig 
skal få sine bolig- og omsorgsbehov dekket i sine respektive bydeler eller utenbys kommuner. 
Det forutsettes et tett samarbeid mellom de ulike aktørene, og at tiltakene er godt koordinerte. 
Her følger noen eksempler på virksomheter som retter seg mot Oslo sentrum og 
sentrumsarbeidets målgrupper:  
 

• Rusmiddeletatens prosjekter; blant annet prosjektene knyttet til hjemreise og 
videreformidling, og Klinikk Motivasjon. 

• Styrking av videreformidling av brukere ved Rusmiddeletatens lavterskel boligtiltak til 
ansvarlige bydeler.  

• Politifunksjonen; det opprettes en egen politifunksjon med spesielt ansvar for Oslo 
sentrum. 

• Sosialtjenesten inn i arrester og fengsler; det er foreslått at det blir etablert et kontor i 
arresten/fengsler slik at de personene som er mest belastet og som i liten grad klarer å 
benytte seg av hjelpetiltakene kan fanges opp. 

 
Voksne:   

• Kartlegging av langtidsuteboende som oppholder seg i Oslo sentrum. Kartleggingen ble 
foretatt i 2006, og dannet grunnlaget for etablering av småhus gjennom prosjekt Flexbo.  

• Flexbo; småhus for tidligere langtids uteboende som ikke ønsker eller er i stand til å 
etablere seg i ordinære boliger. De første fem husene ble etablert i Bydel søndre 
Nordstrand i juni 2007, de neste fem husene etableres på Grefsen i mars 2008.  

• Kartlegging av brukere ved Rusmiddeletaten hvor brukerne av Rusmiddeletatens   
      akutte overnattingstilbud. 
• Selvbyggerprosjektet; tilbud til innsatte i fengsel om arbeidstrening gjennom 

oppussning av egne fremtidige boliger.  
• Schandorffsgate 4; 11 boliger til personer med psykiske lidelser, og omfattende 

rusmiddelmisbruk.  
 
Planlagte virksomheter rettet mot voksne med oppstart i 2008: 
 

• Bydelen har gjennom Koordineringsgruppen søkt Fylkesmannen i Oslo og Akershus om 
midler til etablering av en avklarings- og reetableringsenhet for personer i Oslo sentrum 
med utenbys tilhørighet. Det er også søkt om midler til å styrke eksisterende 
hjemreiseprosjekt i Rusmiddeletaten. Målsettingen er å etablere et flertall av disse i 
egnede bolig- og oppfølgingstiltak i deres hjemkommuner. 

 
• Bydelen har også gjennom Koordineringsgruppen søkt om midler til etablering av 

Tranen; et boligtiltak for personer omfattende alkoholmisbruk og dårlig somatisk helse. 
Dette er personer som i stor grad har tilhold ved Jacobskirken og i parkene på 
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Grünerløkka. Et fåtall av disse har egnede boligtilbud, og i den grad de har dette er det i 
regi av private institusjoner med svært høye priser. 

 
Barn og unge 

• Unge gjengangere; et byomfattende SaLTo tiltak som retter seg mot unge gjengangere 
under 18 år. SaLTo koordinator for Oslo sentrum skal i samarbeid med en koordinator 
hos politiet ha et særskilt ansvar for uttrekk fra kriminalitetsstatistikken, samt 
innhenting av informasjon fra andre sentrums aktører. Oversikt over gjengangerne skal 
ut til ansvarlige bydeler og lokalt politidistrikt. Virksomheten skal bidra til å iverksette 
tiltak overfor enkeltungdommer lokalt og hindre videre kriminell aktivitet.  

• URO; pågående prosjekt rettet mot ungdom i aldersgruppen 14 – 20 år som er i 
faresonen for å utvikle en kriminell løpebane. Prosjektet er byomfattende, og drives av 
Oslo Røde Kors i tett samarbeid med politiet og Bydel St.Hanshaugen. Prosjektet er 
underlagt SaLTo Oslo sentrum samarbeidet.   

• Torsdagsklubben; pågående prosjekt rettet mot unge menn i alderen 12- 25 år med 
minoritetsbakgrunn som oppholder seg langs Akerselva. Målet er å få deltakerne til å ta 
grep om eget liv og bruke seg selv til å bryte med en belastet livsstil. Prosjektet driftes 
av Uteseksjonen og Rusmiddeletaten.  

 
2. Trygg by – Bydel St.Hanshaugen 
 
Belysning  
Tilstrekkelig belysning av gangveier, parker og andre områder i bydelen har betydning for om 
områdene blir oppfattet som trygge av bydelens befolkning. 
Bydelen er, som forvalter av mange av parkene, plassene og grøntområdene i bydelen, også 
opptatt av å legge til rette for aktivitet på disse områdene, både sommer og vinter. 
Bedre belysning vil føre til mer helårig aktivitet og opphold, og dermed tryggere områder å 
oppholde seg på for alle. 
  
Bydelen har sporadisk fått klager på manglende eller for dårlig belysning i parkene i bydelen. 
En del handler nok her om at defekte pærer ikke blir byttet raskt nok, og rutiner for å sikre at 
dette skjer. Veibelysningen generelt i bydelen, i parkene og på turveier er i dag ivaretatt av 
Samferdselsetaten/Hafslund. Henvendelser om defekte pærer skal derfor gå direkte dit. 
Banebelysning på enkelte plasser forvaltes imidlertid av bydelen.  
 
Bydelen har fått enkelte synspunkter på at belysningen i parkene burde  bedres. Bydelen har 
tidligere meldt behov til Samferdselsetaten om flere lyspunkter eller øking av pærestyrke eller 
fargetone, men har til nå ikke fått gjennomslag for dette. Bydelen mener for eksempel at både 
Stensparken og Kristparken kan ha behov for flere lyspunkter, for å bedre tryggheten og legge 
til rette for aktivitet også om kvelden og i vinterhalvåret.  
Bydelen vil i løpet av våren sette opp nye informasjonsskilter i parkene. På skiltene vil det også 
være et emergency/nødnummer, og som kan brukes ved ulike behov for utrykning til parkene, 
men primært ved skader på parkelementer, lekeplasser, manglende søppeltømming og lignende. 
Vekter vil her kunne rykke ut på kort varsel eller viderekoble henvendelsen til riktig instans, 
også politiet.  
 
Bydelen mener Samferdselsetaten /Hafslund i samarbeid med bydelen bør foreta en 
gjennomgang av offentlig belysning i bydelen for å se om det er områder som bør få bedret 
belysning. Dette bør gjennomføres av  trygghetsmessige årsaker og for å legge til rette for mer 
aktivitet og opphold, som også skaper større trygghet for bydelens befolkning.  
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
1. Bydelsutvalget tar fremleggelsen om sentrumssamarbeidet til orientering. 
 
2. Bydelsutvalget ber administrasjonen i Bydel St.Hanshaugen, på bakgrunn av 

erfaringene fra sentrumssamarbeidet, om å utarbeide en handlingsplan for økt trygghet 
innenfor det geografiske området Bydel St.Hanshaugen. 

 
3. Bydelsutvalget mener Samferdselsetaten /Hafslund i samarbeid med bydelen bør foreta 

en gjennomgang av offentlig belysning i bydelen. Formålet er  å avklare om det er 
områder som bør få bedret belysningen av trygghetsmessige årsaker eller for å legge til 
rette for mer aktivitet og opphold. Bedret belysning vil også kunne bidra til å skape 
større trygghet for bydelens befolkning. 

 
4. Det arrangeres et framtidsverksted med ungdom, voksne og eldre med formål å få frem 

gode ideer for en ”Trygg bydel”. 
 
 
 
 
 
 
Tone Frønes 
bydelsdirektør 
 
 


